
Queridos hermanos y hermanas, 

 

Celebramos hoy la fiesta de la Sagrada Familia, que es 

modelo para nuestras familias. En el plan de Dios está 

que nuestras familias sean cada vez más parecidas a la 

de Nazaret.    
 

Y esto no es una frase bonita y ya está, es una 

realidad. Hoy la Iglesia, inspirada por el Espíritu 

Santo, nos presenta la Sagrada Familia para que la 

tengamos presente, la contemplemos, nos la 

imaginemos, y vayamos imitando su estilo de vida.   

 

Por eso decíamos en la oración colecta: “Oh Déu que 

ens heu volgut donar l’exemple de la sagrada Família, 

feu que, imitant les seves virtuts domèstiques i la 

caritat generosa …”. Per a imitar, cal mirar, 

contemplar!. 

 

Tenir a la família de Natzaret com a referent ens pot 

ajudar en el nostre dia a dia. Poso un parell d’exemples: 

 

El primer, si hi ha alguna dificultat familiar ens 

preguntem: ¿i en la família de Natzaret com ho haurien 

solucionat, com ho haurien enfocat?.  

Perquè amb aquesta pregunta tant senzilleta estem 

posat a Déu al mig de la família, al mig de la qüestió. 

Així ens desinstalem de les nostres visions i ens posen 

a mirar com mira Déu. 

 

Fa unes setmanes en una activitat de joves del 

Montseny (Café Youcat) vaig escoltar un testimoni 

molt maco d’un matrimoni jove: Deien mentres ens vam 

intentar imposar l’un a l’altre la convivència era un 

problema, un cap a la dreta, l’altre cap a l’esquerra, un 

cap a munt, l’altre cap a avall. Aquest desig d’imposar-

se a l’altre el van solucionar quan van posar a Crist al 

mig. “Ni tu, ni jo, què és el que Crist vol?” I això el ha 

ajudat molt en la seva convivència i en la seva vida 

cristiana.  

 

Aquest és el camí que de ben segur feien servir a la 

Maria i Josep per superar les dificultats de la vida 

quotidiana: posar a Déu al mig, descobrir la seva 

voluntat, discernir els seus plans. 

 

I aquest matrimoni acabaven dient: Molts cops, 

curiosament, la decisió final no era el que ella 

proposava ni el que ell proposava sinó una tercera via. 

 

 



I és que és Déu qui condueix les nostres vides. Ho 

veiem claríssimament en l’evangeli d’avui. Com Déu en 

somnis va guiant a Josep. I com cada somni és suposa 

un canvi de vida, una desinstal·lació, un començar de 

nou, un refer-ho tot. Déu porta les nostre vides, per 

tant ens cal aquesta disponibilitat. 

 

Disponibilitat a deixar-se descol·locar per Déu, per 

deixar que ell es carregui el guió que nosaltres havien 

escrit de la nostra vida. I reconèixer, meravellats, el 

toc genial que només Déu pot donar a la nostra 

existència. 

 

Maria en l’anunci de l’àngel, Josep en la resposta als 

somnis, ens donen una gran lliçó de disponibilitat als 

plans de Déu. 

 

Exposo el segon exemple de la importància de tenir a 

la família de Natzaret com a referent pel nostre dia a 

dia: És fàcil imaginar la família de Natzaret com un 

àmbit on hi ha molt diàleg, relació, convivència,  i en 

aquest clima familiar és dona la comunicació de la fe. 

És propi de la cultura d’aquell temps, aquesta vida 

tranquil·la, on hi ha molt contacte familiar, on es 

facilita la comunicació de valors, experiències, de la fe.  

 

En canvi, avui en dia, les circumstancies fan que no 

sigui propi de la cultura del nostres temps la 

tranquil·litat i el contacte familiar. Sempre anem 

corrents i sempre hem de estar fent coses!. ¿On queda 

la tranquil·litat de la vida familiar? 

 

El Papa Francesc té unes paraules molt encertades 

parlant de la ruptura en la transmissió generacional de 

la fe cristiana diu: “Algunes causes d'aquesta ruptura 
són: la falta d'espais de diàleg familiar,” (atenció, la 

primera que anomema com a causa de ... és “la falta 

d’espais de diàleg familiar”, cal pensar-ho, ¿quins 

espais de diàleg familiar de qualitat tenim?, ¿quins 

espais de diàleg pares-fills? ¿quins espais de diàleg 

entre els esposos?. Penso que ens cal apagar la tele, 

l’ordinador, la wii, el mòvil, i parlar ... Sense diàleg de 

qualitat no hi ha comunicació de valors, d’experiències 

de la fe. El papa continua anomenant altres causes de 

la ruptura en la comunicació de la fe) “la influència dels 
mitjans de comunicació, el subjectivisme relativista, el 
consumisme desenfrenat ... , la falta d'acompanyament 
pastoral als més pobres, l'absència d'una acollida 
cordial en les nostres institucions, i la nostra dificultat 
per recrear l'adhesió mística de la fe en un escenari 
religiós plural.” (pto 70) 

 



Que aquesta eucaristia ens ajudi en la nostra vida 

ordinària a contemplar la família de Natzaret.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

Un altre any!! Tercer ensenyament l’Amor, 

caritas, exposat molt bellament en la primera lectu 

.... primera lecvtura, segona, examinar el nostre 

amor a partir ddquietses klesctures, llum, estimem 

però hem de desitjar estimar més 


